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VIJECNICKA PITANJA I INICI.IATIVE
sa 7. sjednice Opdinskog vijeda Zavidovidi odrZane 30.07,2021 godine

INICIJATIVA VIJECNIKA ADMIRA FOJNICE:
Admir Foinica:
Predmet: Inicijativa za dopunu Poslovnika o radu Opiinskog vijeca Zavidovici,
CIan24. stav 3.

PoStovani/a,
na osnovu dlana 109. Poslovnika o radu Opdinskog vije6a Zavidovicl podnosim inicijativu za
dopunu Poslovnika o radu op6inskog vijeia zavidovif ebn24. stav 3. i to:
u dlanu 24. stav 3. iza rijedi ,,nezavisni kandidati" bri5e se zarez i dodaju rijedi ,,samostalni
vijeinici" mogu formirati zajednidki klub ili pristupiti nekom od klubova.

OBRAZLOZNN.IB:

U dlanu 24. Poslovnika o radu Opiinskog vijeia Zavidovici stoji da se u vijeiu obrazuju
klubovi vijednika politidkih stranaka-partija zastupljenih u Vijeiu, tL da se klub vijeinika moie
formirati sa najmanje dva vijeinika. Inicijativa se odnosi na dopunu stava 3. pomenutog ilana
gdje piSe vijeinici i nezavisni kandidati mogu fbrmirati zajedni8ki klub ili pristupiti nek-om od
klubova. Navedena formulacija stava 3 ne daje moguinost samostalnim vi]einicima da
formiraju klub vijecnika. S obzirom da u Opiinskom vije6u Zavidoviii trenutno imaju detiri
samostalna vijeinika, smatram da je opravdano dati mogu6nost samostalnim vijeinicima da
formiraju klub. Formiranjem kluba samostalnih vijeinika, stidu pravo da udestvuju u radu
Kolegija Opiinskog vijeia, da udestvuju u pripremama sjednica Vije6a, ostvaruju saradnju sa
drugim klubovima i samim tim mogu dati puno veii doprinos u radu Op6inskog rl"ca.

INICIJATIVA VIJECNIKA FEHIMA TIJZLICA:
Fehim Tuzlid:
Inicijativa za: ULICA JUSUFA pOLIeA RIBARA

Uslijed enorrnno velikih oborinskih padavina koje su se dogodile 17.06.2018. te 25.06.2018.
godine, kao i 13.05.201 9. te 02.06.2019. godine do5lo je do velikih poplava stambenih objekata
kao i usjeva. Mnogi objekti su oSteieni, a vlasnici su ih morali samo sanirati.

Naime postoji prirodni potok koji se proteZe iz pravca Potkledja i treba da se sanira to jest
njegov dio da se poloZe cijevi i provede do rijeke.

Ovako slobodnim protokom pravi eroziju zemlji5ta i dolazi do zadepljavanja cijevi kod ceste i
pravi poplave.
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Takoder, potrebno je narediti domaiinstvima koja nemaju rijesen sistem odvoda otpadnih vodada to rijese' Neki su samo ugradili odvodne cijevi iz ruee i dalje se sliva u kanal do ceste stostvara nesnosan smrad.

Potrebno je izvrsiti i pritisak na kantonalnu Direkc iju zaceste da se izvrsi odstopavanja cijeviza odvod vode ispred ceste do rijeke. oni su upoznati sa problemom i dostavljamo vam njihovodgovor od 27.12.2018. godine.

U prilogu snimke poplava.

INICIJATIVA I VIJECNI'KO PITANJE VIJECNIKA HARISA HODZ:IC:Haris Hodiid:
Predmet: Inicijativa za izmienu odluke o naiinu rasporeda i koristenja finansijskihsredstava prikupljenih po osnovu kontinuirane i jednokratne naknade od koncesija.

PoStovani.
na osnovu dlana 109. Poslovnika o radu opiinskog vijeca Zavidovici. u ime Kluba vijecnika
Socijaldemokratske partije BiH u opiinskom vijeEu Lavidovici podnosim INICIJATIyTJ zaizmjenu odluke o nadinu rasporeda i koriStenja finansijskih sredstaua prikufljenih po osnovu
kontinuirane i jednokratne naknade od koncesija.
U skladu sa stavom 4' pomenutog dlana ovu Inicijativu dostavljamo u pisano; formi sa

OBRAZLOZENJBU kako slijedi:

Izmjena odluke o nadinu rasporeda i koriStenja finansijskih sredstava prikupljenih po osnovu
koncesija odnosi se na dodavanje/izmjenu postojedih dlanova koji definisu sljede6e (nove)
kriterije:

- Raspored finansijskih sredstava izvrSavat ce se po metodi 50% ulaganje u
infrastrukturu mjesnih zajednica na kojim se vrSi eksploatacija prirodnih energenata
i 50% na bazi slobodnog ulaganja na podrudju cijele teritorije op6ine Zavidovici
ukljudujuii i urbanu zonu (dosadaSnji metod je nabazi 100% slobodnog ulaganja).

- Sretdstva za prikupljanje po osnovu koncesija utro5it ie se u kalendarskoJ goairi
ubranog prihoda a najdalje do 30.04. naredne kalendarske godine.

Razlog podnoSenja iniciiative jeste neravnom.ierno ili skoro nikakvo ulaganie sredstava,
prikupljenih po osnovu prihoda od koncesiia. u mjesne zajednice sa kojih se crpi prirodno
bogastvo i dija infrastruktura i ekologija trpi kompletan proces ekspoatacije od strane
koncesionara.

Takoder, zbog prethodnih praksi i zoupotrebe u kori5tenju ovih sredstava u predizborne svrhe
potrebno je vremenski ograniditi period kori5tenja sredstava od koncesionih nakn ada kroz
infrastrukturne radove na nadin da isti moraju biti utro5eni u tekudoj godini nastanka i naplate
prihoda a najkasnije do 30. aprila naredne kalendarske godine.
Ovo je takoder potrebno i zbog pravovremenog ulaganja u infrastrukturu kako ista ne bi dekala
predizborne termine a sredstva za sanacije i ulaganje u infrastrukturu postoje i napla6ena su u
tekuioj kalendarskoj godini.

Realizacija ove inicijative ne iziskuje nikakva dodatna sredstva kroz BudZet op6ine Zavidovi1.
Zarealizaciju ove odluke zaduLuju se Opcinski nadelnik i nadleZne opiinske sluZbe sa rokom
od 30. dana od dana usvajanja iniciiative.
S poStovanjem,
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Predmet:VIJECNICKO PITANJE. dostavlja se.

Na osnovu dlanova 8. i 87. Poslovnika o radu Opiinskog vijeda Zavidovidi, kao vijecnik
Opiinskog vijeca Zavidovili postavljam sljedede vijeinidko pitanje: U kojoj proceduri je i da li
ie u 2021. godini planirana sanacija i rekonstrukcija starog lokalnog puta Rudade-Junuzoviii u
naseljenom mjestu Rudade MZ Ha$eroviii?

ObrazloZenje:

Mje5tani naseljenog mjesta Rudade pokrenuli su projekat asfaltiranja dijela stare lokalne ceste
Rudade-Junuzoviii u duZini od cca 400 metara koji, u posljednje vrijeme, ima pojadan
saobracaj teretnih motornih vozila. Na ime ove akcije odazvao se veliki broj mjeStana/udesnika
sa prikupljenim iznosom od 14.500,00 KM (sredstva m.ieStana).

Mje5tani ovog naseljenog mjesta imali su obecanje nadleZne sluZbe i nadelnika da ie se od
strane opiine Zavidovici izdvojiti zna(ajna sredtva kako bi se zajednidkim snagama u saradnji
sa mj e5tanima pristupi lo asfaltiranj u makadamsko g puta Rudade-Junuzo vii i.

Direktno pitanje: da li je i kada planirana sanacija lokalne ceste Rudade-Junuzoviii i da li
mjeStani ovog kraja mogu radunati na podr5ku opiine Zavid,ovici u realizaciji pokrenutog
projekta i u kojem iznosu?

Od nadleZnih zahtijevam jasne odgovore u pisanoj formi.
Vije6nidko pitanje upuduje se nadleZnim opdinskim sluZbama.

S poStovanjem,

INICIJATIVA VIJECNIKA SETTISUOTNA SKEJICA:
Semsudin Skeiid:

PREDMET: Inicijativa: Aktivnosti na poboljsanju uredenj a uLe jezgre grada

Korist Inicijative

-Poveiava se higijena u gradu, sto direktno utide na zdravlje gradana
-Zelenilo smanjuje zagadenje,proizvodi kisik, Sto opet utide na zdravlje gradana
-Vi5e zelenih povrsina utide pozitivno na psihidko zdravlje gradana
-Funkcionalnost gradskih saobraiajnica, pje5adkih plodnika i mostova direktno utide na
sigurnost gradana, Sto opet ima veze sa zdravljem gradana
-bolje osvjetljenje utide na sigurnost, sto takoder utide na zdravlje gradana

Ciljevi inicijative su kratkorodni i dugorodni.
Ja iu ovdje prezentovati kratkorodne ciljeve a u tekstu su napisani i dugorodni.Zbogkratkoie
vremena ne mogu ih obrazloZiti.

Kratkorodni ciljevi:
a) Redovno, kvalitetno kosenje i uredenje javnih zelenih povrsina
b) Briga o zemlji i pijesku na zelenim povrSinama
c) Kupovina i sadnja novih kvalitetnih sorti cvijeia i zelenila
d) Postavljanje nove kvalitetne ograde na mostovima
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e) Postavljanje saksija na mostu u centru grada i mostovima na usiu0.l3jgnu dotrajalih ividnjaka u centru grada
g)-Akcija - odistimo grad(gradani i JKF Radnik, a ja bih dodao da taj dan udestvuju i vijeinici
h) Postavljanje dovoljno dodatnih korpi za sme6e, ali sa.malo drugadijim dizajnom. Naime, uBiH je 44%o pusat,, moZemo radunati da je i u ziuiiiei^a najmanje toliko. Dobro je imatikante na koje se moze ugasiti dik, jer ga ne smijemo ubaciti u kantu Lupi;rce se, pa ga radije
:;tjH ffiJ:t 

osim toga ta; mltani oio oaorgo .ioz. dobro sluziti da sprijedi ptice da
i) Na prilazima gradu.postavitijasnije oznake za turistiika mjesta. Sad kad dolazimo iz pravcaTuzle' nemam pojma kako dodido *.amenic. i i"i;;;;Lirti. da neke mape turistidkih mjestatreba postaviti rano.na ula'jma u grad, da dovjek rnoz.'i'r,u,i autom, pu n]uio vidjeti gdje je sta,table bi trebale biti.barem dvojeziEne, d. i na.rgf.rk"rnj) Po gradu treba vise oznaka, ;er grad"sada irgiJ, r."" da se podrazumijeva da svi znaju gdje

iXiil;i?If;':: 
**ua i p"iit*ai, gdie j. dz;;ij;, *oi. crkva, ea:. a*.*a, gdje rp krivaja,

;:lr:.'ilif#ffi;i?iil:H:11,,';lf* JKP RADNIK pa treba od njih traZiti izvjestaj

Finansiranje je uvijek.syima^najveii problem i izgovor. Ali moZe se razmisliti da se nekeaktivnosti provedu sa lokalnim preduzedima ili trzriim centrima, npr. Bingo finansira obnovuograde na mostu' a op6ina mu da dozvolu za neku..kiu-u nu njemu, propise njen izgled da nebude neki kideraj, propise trajanje reklame i sl. Takoder, u parkovima se mogu staviti

:,',iil:?}:e 
table-npr' park " od.iuru uz pomoi firme Xy, gradani zavidovidar" ruiuur;r;u-i

Sto se tide dijelova koje mora opiina uraditi, pa tu treba javni prozivati i upozoriti nadelnika naposljedice ako nema javne tutul.t. (kriminal, ,.rigu,iort;, ako neko slomi nogu na mostuzbog rupe i tuZi opiinu, ili nekog udaii.auto j.; n.;;;roenim. To rjudi u Zariaouriima jos nerade, ali podet 6e i treba i njima."ei au imaju pravo nu'ro.
Medutim, nije dovoljno svaliti sve na teaa jrp naoNrr<. Lokalna zajednica,ljudi, morajuimati znadajniju ulogu' moraju se brinuti o tome, pa ato uid e razbacano'rrn... oko korpe , netrebaju psovati RADNIK Sto nije odistio, n.go trJu.f pokupiti smeie. ako vide da je snijegsvalio neku granu, neka je otresu, u :. 9l 

-psuju 
sio opeinu nista ne radi. vi mozete imatistotinu ideja i sve realizirati, ali ako ljudi to;i zir. tu 

-rlmaju 
valjan stav prema tome, nistaneie uspjeti' Ljude treba educirati. Djecu treba educirati, pa u vezi s tim mogu se organiziratiposebne radionice kroz Skole, neka djeca ude o tome, aii-neka i na dasu bioiogije, ekologije,odjeljenske zaiednice izadu u neki park, neka poruJ" ti:"ee, neka grabe lisie... To je svakakodio dugorodnih ciljeva o kojima vi5e slijedi u nastavku.

DUGOROCNI CILJEVI

Dugorodni ciljevi inicijative trebali bi biti u vezi sa onim sto se zove URBANA EKOLOGIJAa to je stanje grada, neke urbane sredine, u kojoj s. u.hit.ktura saZima sa prirodom i pravizdravija sredina za zivot. o tome sad postoji bezLroj studija, a nadin izvedbe ovisi dosta i otrenutnom stanju. Nov cilj je podidi broj zelenih povrsina u gradskim zonama, odr2avatipostojeie, smanjiti temperaturu gradskih naselja, uprlruoru,i sto-veiu kolidinu gasova, imatidistiji zrak.

"Gradski parkovi, gradski vrtovi i drvoredi, iako malena podruija u usporedbi sizgradenim podruijem mogu imati veliku ulogu u odrialarlu i"-p"-"uture ili hladenjugrada kao toplinskog otoka. min8imalna uh[anja u zerenilo prema pravilima urbaneekologije mogu lokalno imati vetiki znaiai. K";;;; se iostotak zelenila u gradu pove.ao
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za lOoh redukcija temperature mogla bi iznositi do 2,5"C. Istovremeno, kada bi se
postotak zelenila u gradu smanjio za lDoh redukcija temperature bi mogla porasti i za
7'C (Ennos i dr., 2007). Dakle moZemo redi da je grad odrZiv ako postoji priroda u
njemu. Stoga ulaganja u gradsko zelenilo postaju neminovna mjera za odtLiiosi grada te
njihova pravilna distribucija mora biti sastavni dio urbanog planiranja.,,
IZVOR:
httDs://zir.nsk.hr/islandora/obiect/pmf263A4795/datastream/PDF/view,

U nekim gradovima, poput Milana, prave se zgrade sa drveiem. U nekim gradovima forsira se
sadnja zelenih povrSina na krovovima zgrada. u nekim se dak uzgajaju pe.t. na krovovima
zgrada... Neka pravila o tome opiina moLe zauzeti i usloviti inveititore objekata da su
obavezni planirati i zelenu povrsinu u sklopu objekta ili slidno.
Te dugorodne planove trebalo bi temeljito osmisliti i u njih ukljuiti osim inZenjera gtadevine,
arhitekata, inZinjera hortikulture, svakako i psihologa.
Psiholog ie vaZan iz nekoliko razloga. Naime, parkovi i zelene povrSine, osim za odmor
pojedinaca, sluZe i za interakciju pojedinaca. NeR grad Barcelona puno paZnje poklanja
konstrukciji sadrLaja u parku i namjerno ga pravi takvim da ljudi budu upuceni l.oni na aruge
dok su u parku, d da mogu razgovarati. upoznavati se, a dim se ljudi znaju -unlu je Sansa Za
konflikt.
Takoder, u parkovima treba izbjegavati coSkove, uglove i sl, jer u noinim satima takve
povr5ine postanu izvor strahovaza posjetioce. svaki dio parka bi noiu trebao biti maksimalno
osvijetljen.
Tim bi kako sam rekao trebao imati inZinjere: gradevine, saobraiaja, hortikulture, arhitekture,
psihologa i recimo jednog predstavnika UdruZenja nastavnika delesnog odgoja, koji vec imaju
neke aktivnosti u gradu.
Tim i sebi treba, u skladu sa postavkama Urbane ekologije, postaviti ciljeve diji bi rezultat
morao biti: prijedlozi.za odrZavanje i unapredenje postojeiih zelenih povrSina, za njihovo
proSirivanje i povedanje njihovog broja u gradu.
Neki zadaci koji bi doprinijeli tim ciljevima su:

I ' Na stranici opiine napraviti jednu anketu medu gradanima kako ocjenjuju svoj grad u
tom smislu zelenila, distoie, i kako vide svoj grad u buduinosti.Izte ankete se moZe saznati
ima li tazlika u miSljenju medu pojedinim populacionim grupama , i u tom smislu dobili bi seodgovori kako da se utide na neke pojave, np, nur]"rno zagadrvanje. bacanje smeia,
unistavanje zelenila i sl, ali i odgovori Sta Zele penzioneri a Sta roditelji s malo djecom...

U dva istraiivanja, na linku koji sam ranije naveo potvrden je pozitivan uiinak zelenihpovrlina za poenzionere. Osim opdeg vedeg zadovoljstva penzionera u blizini parka, kod
njih je zabiliel,ena manja razina stresa te ujedno outji Zivotni vijek. potvrden je socijatni ipsihololki benefit blizine parka, osjedaj pomlattivanja, ugodan prostor za dokolicu irazmi5ljanje te potaknut osjedaj mjesta (Nakamura i dr., zooz1.
Druga anketa postavlja pitanje koji su razlozi boravka u parkovima. Chiesura je ispitao
subjektivne razloge boravka na zelenim povrlinama stanovnika Amsterdama, pariza i
Seville' Navi5e ljudi izjavilo je kako najte5de posjeduju zelene povr5ine kako bi se opustili.
kao drugi razlog na^v_edeno je slu5anje i gledanje priiode, bijeg iz grada, a zatimodlazak
u park zbog djece (Chiesura, 2004).

U gradu Ankari provedena je anketa koja skuplja pojmove gradana o tome 5to onismatraju da mora primarno biti uredeno i odrZavrro , parku. Nu p*o- mjestu bile suklupice, zatim oznaiene staze za trianje ili biciklizam, ugodan krajolik sa posadenim
cvijedem i dovoljnim brojem kanti za smede, a nekolicina je izjavila iako bi ima najvi5e
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godila prisutnost vode u vidu malenog jezera ili fontane (Hagr 20ll). Anketa je takoder
dovela do jos jednog zakljuika. Ljudi iu svjesni da sama gradnja zelene povrsine nijedovoljna' Potrebno je njezino adekvatno oiuvanje, uredenje u razmacima po nekoliko
godina, a poseban naglasak se stavlja na dovoljnojrontini kanti za sme6e.
IZVOR:
https:l/zir.nsk.hr/islandora/otriect/omfo/o3A4795/datastream/pDF/view

2. Treba napraviti katastarski popis zelenih povr5ina u gradu, skupiti ga u jednu
radnu broSuru, opisati stanje. Znaii mora se iza6i na teren i liino uvjeriii u kakvom je
stanju mobilijar igrali5-ta, stanje cvijeda i grmlja, ima li neka 5umici prostor da bude
vanjska teretana npr... Neke su zelene povrSine uredene manje ili vi5e, neke nisu nikako.
Taj tim bi trebao dati prijedlog kako da se dodatno unaprijede sve te povr5ine.

3. Taj bi tim uz ove dugoroine ciljeve mogao naOgtedati i realiiaciju kratkoroinih
ciljeva jer je to kontinuiran posao.

4. Poseban je problem javne rasvjete, to moZda
trebalo.

treba odvojiti od ovoga, jer bi

napraviti elaborat o obnovi i u5tedama. EU ima dosta projekata i poticaja oko toga.
Smanjenje standardne rasvjete novim tehnologijama smanjuje tro5kove za vile od
80o/o. Mislim da zato treba zaduiliti opdinu da napravi, da naile poticaj izElJ i da se to
realizira kroz nekoliko godina.

5. Svjetlo naZalost moZe biti i zagadenje, pa tako bi se taj tim mogao baviti time.
Preki5asrte reklame, led panoi mogu smetati no6u saobradaju ali i stanovnicima

okolnih zgrada. To se sad naziva svjetlosno zagatlenje.
6. U uZem i Sirem gradskom podruiju prolaze rijeke. Njihove obale su neuredene i

neiskori5tene. Ne zn m koliko se smije, tj ne znam ko upravlja tim pojasom. Ali ja
bih tokom ljetnih perioda i niskog nivoa rijeka, barem u dijelu Bosne od mosta u
gradu ka u56u Krivaje, oiistio opet, uredio, postavio ljetne ba5te...a s druge strane bih
napravio barem nekoliko kilometara stazu za trianje...

Moram na kraju istadi, a mi bismo trebali znati da na5 grad a posebno njegov urbani dio
ima kvalitetno rijelen i planski ureden raspored ulica koje nisu uske i koje su medusobno
veoma dobro povezane. To je neko osmislio davno prije. Kada bismo pogledali izgled
uieg centra grada iz ptiiije perspektive (snimak dronom) iznenadili bi se dobrim
urbanistiikim rje5enjem. Ovo istiiem jer smatram jer smatram da imamo preduslove da
uz malo vi5e volje i rada svih nas grad ,rpostavimo" na mjesto koje mu pripada a Sto smo
doZivjeli: Doiivjeli smo da na5i sugradani kada idu u susjedne Opdine kaiu da su one
daleko ispred nas po pitanju iistode, urednosti, izgleda i da su mnogo napredovali u
odnosu na nas. Zamislite te opdine su tek mali gradidi (olovo, Maglaj, Zepie).
Sve napisano moglo bi posluiiti kao projektni zadatak za ekipu stuinih ljudi koji bi
izradili projekat uredenja na5eg grada iijom realizacijom bismo na kraju naSeg mandata
ostavili neSto vrijedno iza sebe.

VIJECNIEKO PITANJE VIJECNIKA ADIJA MAHOVCA:
Adi Mahovac:
Na osnovu dlanova 8. i 87. Poslovnika o radu Opdinskog vije6a Zavidovici, kao vijeinik
Opdinskog vijeda Zavidoviii postavljam sljedeie vijeinidko pitanje: Koliko pravnih lica
registrovanih kao dru5tvo sa ogranidenom odgovornoScu je otvoreno od 2016. godine pa sve do
danas na podrudju opiine Zavidovica?

Direktno pitanje:

7
Opiina Zavidovici. U I ica Satver-bega Ba5agica bro.i 9. 7 2220 Zavidovici

Telefbn: 032/206-780intb,fax: 0321206-706,rvu'rv.zavidovici.ba,opcina.zavidovrciiliizavidovici.ba.oozdiciiii)bih.net.ba,



TraZim od nadleZne op6inske sluZbe da nam dostavi spisak i broj pravnih lica registrovanih ka
d.o.o. na podrudju opcine Zavidoviii od 2016. godine do danas uz podatak o broju zaposlenih
po svakom otvorenom preduzeiu i informaciju da li se radi o preduze6u sa na5e opiine,
susjednih opcina ili je u pitanju inostrano preduzece. Uz ovu informaciju dostaviti i podatke o
broju zaposlenih i nezaposlenim po godinama od2016. godine.

Odgovor na ovo pitanje treba da sadrZi sljedeie informacije: godina, naziv pravnog lica,
lokalno, doma6e ili inostrano pravno lice, broj zaposlenih po pravnom liiu, aktivno/u
stedaj u/zatvoreno.

Od nadleZnih zahtijevam jasne odgovore u pisanoj fbrmi.
vijecnidko pitanje upuiuje se nadleznim opcinskim sluzbama.

S po5tovanjem,

INICIJATIVA VIJECNIKA REFIKA CATICA:
Refik Cati6:
Dame i gospodo' prisutni u ovoj dvorani, poStovani mediji i va5i konzumenti, Zelim daizdrLite
ovaj tropski dan. PoStujudi, duboko poStuju6i aktivitet vijeinika i inicijative tito Ui zanimljivo
uovih nekoliko sjednica koje odrZasmo izmjeriti kolko ,r.*"nu izgubismo na ove inicijative.
Mnogo vremena. I zato u tom smislu pridluZ.rn odnosno iniciiam promjenu dlana 166.
odnosno 167. Poslovnika o radu Vijeca, a koji se odnosi upravo na'iniciative vijeinika.
Naime, Kolegij Vijeca u dlanu 31. stav l. alineja 6. sto.ii da Kolegii formira dnevni red i u tomsmislu bezobzira izvodiva ili neizvodiva, bila ovakva ili onakralnicilativa, makar i Komisija,makar i svi udesnici Kolegija digli ruku protiv toga ona mora iii na"Kolegij i mi dangubimovrijeme ovdje. Ja iu u pismenoj formi dostaviti g-dje iu predloZiti da u elanu 137. stoji:,,Dakroz formu odgovora to neke od inicijativa razrij"eS"i-o iako se kandidat odnosno vijeinik nebude sloZio mozemo eventualno vodiii raspravu, a da to ne bude tadka dnevnog reda o kojojiemo izgubiti vrijeme, a niSta nismo poriigli.'; I jos nesto evo u cilju ove racionalizacijepomodu vam da onu zadnju tadku koju sam ja inilirao skinem s dne*lnog reda, tako da iupripomoii da u5tedimo na vremenu. Hvala.

VIJECNIdKO PITANJEVIJECNIKA ZAHIDA AVDIdNVTiA:
Zahid Avdiievi6:
Gospodine nadelnide sa saradnicima, radno predsjednistvo, kolege i kolegice vijeinici, gradaniopiine Zavidovici sve vas srdadno selamim' i pora.ur5 u^. lu iu vrlo kiatko. Da bi izbjegaoinicijativu, vei na narednoj sjednici mozda i-urno oatut, o bezbijednosti saob racaja napodrudju opdine Zavidovici. odlazeii neki dan na dzumu tadniie u perak primijetio sam nistadrugo nego borbu ili patnju jednog ratnog vojnog invalida u kolicima kaio izlazina parkingmjestu ispred Gradske dzamije. Moje.pitlnj. itirrg.riija nadleznoj Sluzbi bi bilo: ,,Da odpostojeia tri mjesta naprave se dva invaidska"? znaio za fotrebe paraplegidara kojima je vrlotesko izaii, znaii iz auta, a takvih ljudi nemamo puno na podrudju nase opcine. Nadam se daevo iii u zapisnik, znati d,a se uputiledna sugestij; Sluzbi koja ee radit odiuku o bezbijednosri

::::li:?j,l ?.:li..,!:se of postojeia tri parling''ny.rtu-nuprave dva tako da bi one osobe sainvalidskim kolicima mogle normarno da lzrazeLvozira.Zahvaljujem. 
ur one osoDe sa

ll?dsiedavaiu6a Op viie6a:
Nakon postavljenitr vilee.nietitt pitania..i.inicijativa prelazimo na usmene odgovore povijeinidkim pitanjima ako ih ima uloliko ih ima.
Izvolite nadelnide.
Ha5im Muianovid:

8
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Ja bih ovdje prije nego Sto dam bilo koji odgovor o postavljenom pitanju trazio stav vijeinika,

dakle ukoliko, a u Iigu racionalizacijl ,re*ena kojeg imamo, da smanjimo vremenski taj

termin odrZavanja sjeinica. Ukoliko ce usmeni odgovori zadovoljit va5u formu traZenog

pitanja da onda ponoro ne radimo i pisani odgovor. Onda ima smisla za usmenim odgovorom'

Ukoliko se ponovo insistira na pisanom odgovoru onda, dakle da ne bi trosili vrijeme, ja sam

zato, zna(ida se ipak vijednici izjasne ho6e li i da li odustaju od pisanog odgovora'

Predsiedavaiu6a Op6inskoe viieda:
Mi imamo ,ud tr.,rifiiGio odg*ore sa 4. sjednice Opiinskog vije6a Zavidovi6i odrZane

27.5.2021. godine.

U skladu sa dlanovima 88. i 89. Poslovnika o radu gospodin zahid Avdidevii' Da li ste

zadovoljni ili niste zadovoljni i imate li neko dopunsko pitanje?

Zahid Avdiievid: Nisam zadovoljan. Dopunsko pitanji' ronekad izgleda stvarno tesko meni

da se udovolji. Medutim, ministai treba moZda da pioeita Statut, Poslovnik ili koje su ve6

njegove nadleZnosti. Ne moZe on ovdje u odgovoru da kaLe treba da se zaduZuje opcinsko

vije6e da obezbijedi sredstva kroz Buhzet opiine za kupovinu radara. Mislim da je to malo

grubo redeno sa njegove stran€. Zi?ii. ne moze Opiiniko vije6e da obezbijedi sredstva za

kupovinu mobitnog rZdara. To je u iskrjueivoj nadleznosri Minisrarstva unutrasnjih poslova. Ne

moram ja udit minirtra o nl.gorirn nadieznostima, valda on treba da prodita gore Sta je njegova

nuat.Znort, a Sta nije. Znali, nt 
"'otu 

ga nikad kupit mene Sto se tide'

Predsiedavaiuda Opdinskoe.viiepa: ^
prelazimo na odgovore sa 6. sjednice opcinskog vije6a Zavidovici odrZane 30.6.2021' godine'

Haris HodZi6:djelimidno zadovoljan'

R".i. nnuime, jesam zadovoljan'

Aidl. Prtt6*Ue prisutan na sjednici' 
-

Ei'i'uffiI-ie S -;imoozie' j a.sam. zadovolj na'

Adi Mahovac:3.ani*.-u- ruaouotj*. O*gim djelimidno i imam dopunsko pitanje'

JoS jednom ,.aue* 
-p"rara1tjam. -oruko, "uitu 

'u 
dva vije6nidka pitanja' Jedno je bilo za

Invalidski odbojkaski klub. To sam ,uJoroSan odgororom'. Nisam zadovorjan rezultatom koji

6e dobit onaj time, ali odgovororn Ju. orugo pit*j: bilo je u vezi live stream prenosa

Opiinskog vijeca. i',o .u* il.li,nieno-ruaoroljun. Obiirom da se traze dodatna sredstva koja

mozda i nisu toliko ni mala, mada ,.nut'u* da nisu ni ne.to velika' pa sam u cilju rjeSavanja

tog proble*u poriuri; t;;" :"s aJ"t* pitanje. Buduci da nema live stream prenosa

postavi6u dodatno pii""i.i, 1"frt!..t1t. 
tonti'un odgouor zaSto kada vei nemamo tog live stream

prenosa u emisiji ri;;;ii; zav\bovitaiil b,l" koji emisijl koju prenosi Smart TV' za.to se ne

nadu izlaganja, vrjecnidka pitanja, tilU;i;t:-it ai'tutijt bpii"tttih v.ijecnika' kolektivnih

predstavniku, potitiet it .uUi.t utu i 
-qryJunu 

ove op6ine' u 
'"t 

u cilju kvalitetnijeg informisanja

gradana o PdY d;1il;y,T: M;slim da toliko se moZe uraditi' Hvala'

iso. Si.sietnisam zadovolj an'

ZAPISNIK SAEINILA

Hajrudina HadLic

OVJERA EKRETAR OV

pravnik

o
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BoSNA I HERCEGCiVINA

FEDERACIJA BOS NE I HERCEGOVINE

OPCINA ZAV JVI.I

OP.INSKO VUECI' ZAVIDOVICI

n/r. gda. Erna Merd,i Smailhodiid, predsjedavajuia

Predmet: lnici.lativa za dopunu Poslovnika o radu Opiinskog vijeia Zavidoviii'

alan 24. stav 3.

Poitovani/a,

naosnovuilanalOg.PoslovnikaoraduopdinskogvijeiaZavidovi6i,podnosiminicijativuza
dopunu Poslovni&a o radu Opiinskog vijeda Zavidovidi 

'lan 
24 stav 3' ito :

u ilanu 24. stav 3;;a rijeii ,, nezavisni kandidati" briSe se zarez i dodaju rijeii " samostalni

vijeinici" mogu formirati za.iedniiki klub ili pristupiti nekom od klubova'

OBRAZLOZENJE:

U elanu 24. posloynika o radu opiinskog vijeia Zavidoviii stoji da se u vi.le6u obrazuju klubovi

vijeinika politidkin stranaka-partija zastupljenih u vijefu'te da se klub viie6nika moie formirati

sa najmanje dva vijeinika. lnicijativa se odnosi na dopunu stava 3 pomenutog dlana gdje piSe

vijeinicinezavis.ikandidati,moguformiratizajedniikiklubilipristupitinekomodk|ubova.
Navedenaformuriacijastava3nedajemoguinostsamostalnimvijeinicimadaformirajuklub
vijeinika. S obzi''3r.n da u Opiinskom vijeiu Zavidoviii trenutno imaju ietiri samostalna

vijeinika,smatran: da je opravdano dati moguinost samostalnim vije6nicima da formiraju

klub. Formiranjeri) i(luba samostalnih vi.ieinika' sti'u pravo da uiestvuiu u radu Kolegiia

Op6inskog vijeia, da udestvuju u pripremama sjednica vijeia'ostvaruju saradnju sa drugim

klubovima i samir', tim mogu dati puno veii doprinos u radu Opiinskog vijeia'

Samostalni vijeinik u OV-u

6azt ra'.4: ---- -

Zavidoviii :30.7 . i.,)Ztg.

Fojnica Admir
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Datunr: 20.01 .2021 .god ine
BOSNA I HERCEGOVINA

FEDERACIJA BOSNE I HERCEGOVINE
OPCTNA ZAVIDOVICI

OPCINSKO VIJBCE ZAVI DOVIC]I
n/r. gda. Erna-Merclii SmailhodZid, ;lredsjetlavaj uca

Pretlmet: VI.IECNIaKO PITANJE,. dostavlja se

Na ospovu clanova 8. i87. poslovnika o radu Op6inskog vijeca Zavidoviii, kao viiecnik Opcinskog

viieca Zavidovici postavliam sljedece vije6nidko pitanje: Koliko pravnih lica registrovanih kao druStvt'r

sa ggranideuorl odgovorno5du je otvoreno od 2016. godine pa sve do dattas na podruc.itr opcine

Zavidovi6a ?

Direktno pitanje:

TraZimo od nadleZle op6inske sluZbe da nam dostavi spisak i broj pravnih lica registrovanih kao d.o.o.

na podrudjg opcine Zavidovici od 2016. godine do danas Lrz podatka o broju zaposlenih po svakotr

otvorenoll.r preduze6u i infbrmaciji da li se radi o preduzectt sa naSe opcitre. sus.fednih op6ina ilije u

pitanju inostrano preduzece. Uz ovu infonnaciju dostaviti i podatke o broju zaposlenih i tlezaposlenirtt

po godinatna od 2016. godine.

Odgovor pa ovo pita11je treba da sadrZi sljede6e informacije: godina. lnaziv pravnog lica, lokalno'

clonra6e ili ipostrano pravuo lice. broj zaposlenih po pravnom licu. aktivno/u steda.ltr/zatvorerlo.

Od nadleZrrih zahtijevalt-r jasne odgovore u pisanoi fonni.

Vijeinidko pitanje upu6uje se nadleZnirl opcinskim sltrZbarna.

S poStovanienr.

"/fi,(,t/)
atLcv -

ItL?

f-/,
Opiinska organizat'ija SDP BiH Zavidovici *nrurxxcxa opraH,43aqHia Cgtl FlrX Sanxp,oxnthn

i.lkri"tarijat: Adresa: ir.Flnkasa Banla bb

tzgrada,,Stare oPiine")
72220 Zavidoviii
Bosna i Hercegavina

Tel: +387 {0} 32 879-040
Fax: +387 {0} 32 879-040
E-mail: -'.{}ir :ii ;1-j l *i irli:. i:'':t 5.i

1,t or-1-..1, :-d ;1, l.4t

faceboo k. corn/sdpbih
fa ceb ook.comr'sdPbihzavidovi.;
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STRANKA ZA BOSNII I HERCEGOVINTI ZAVIDOVICI

Inicijativ il za : ULICA JUSUFA POLICA RIBARA

USLIED ENORMNO VELIKIH OBORINSKIH PADAVINA KOIE SU SE

DOGODILE 17 .06.2018. TE 25.06.2018. GODINE, KAO I 13.05.2019. TE

02.a6.2019. GODTNE DOSLO IE DO VELTKTH POPLAVA STAMBENIH

OBJEKATA KAO I USJEVA. MNOGI OBJEKTI SU OSTECENI A VLASNICI SU IH

MORALI SAMI SANIRATI.

NAIME POSTOII PRIRODNI POTOK KOII SE PROTEZE IZ PRAVCA

POTKLEEIA I TREBA DA SE SANIRA TO JEST NIEGOV DIO DA SE POLOZE

CIIEVI I PROVEDE DO RIIEKE.

ovAKo sLoBoDNrM PROTOKOM PRAVI EROZTIU ZEMLITSTA r DOLAZADO

ZAEEPLJAVANIA CIIEVI KOD CESTE I PRAVI POPLAVE.

TAKODER POTREBNO IE NAREDITI DOMACINSTVIMA KOIA NEMAJU

RIIESEN SISTEM ODVODA OTPADNIH VODA DA TO RIIESE. NEKI SU SAMO

UGRADILI ODVODNE CIJEVIIZKUCE I DALJE SE SLIVA U KANAL DO CESTE

Sro srvaRA NESNoSAN SMRAD.

POTREBNO IE IZVRSiU I PRITISAK NA KANTONALNU DIREKCIJU ZA

CESTE DA SE IZVRSI ODSTOPAVANIA CIIEVI ZA ODVOD VODE ISPRED

CESTE DO RIJEKE. ONI STJ UPOZNATI SA PROBLEMOM I DOSTAVLJAMO

vAM NJIHOV ODGOVOR OD 27.1,2.2018.GODINE.

U PRILOGU SNIMKE POPLAVA.

Op6inski vijednik tr'ehim Tuzlid

"(
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[)aturn : 20.07 .2021 .godine
BOSNA I IIERCEGOVINA

FEDERACIJA BOSNE I HERCEGOVINE

OPCINA ZAVIDOVICI

OPCINSKO VIJECE ZAVIDOVICI

n/r. gda.Erna Merdid-SmailhodZi6' predsjedavajuda

Predmet: Inicijativa za izmjenu Odluke o nadinu rasporeda i kori5tenja

finansijskih sredstava prikupljenih po osnovu kontinuirane i jednokratne

naknade od koncesija

PoStovani,
na osnovu dlana 109. Poslovnika o radu Opiinskog vijeca Zavidovici, u ime

KIuba vijednika Socijaldemokratske partije BiH u Op6inskom vijecu Zavidovici

podnosim INICIJATIYIJ za izmjenu Odluke o nadinu rasporeda i kori5tenja

trnansijskih sredstava prikupljenih po osnovu kontinuirane iiednokratne naknade

od koncesija.
U skladu sa stavom 4. pornenutog dlana ovu Inicijativu dostavljamo u pisanoi

formi sa

OBRAZLOZPNJEM kako slijedi:

Izmjena odluke o nadinu rasporeda i kori5tenja finansijskih sredstava prikupljenih

po Lr,1oru koncesija odnoii se na dodavanje lizmlenu postojeiih dlanova koji

definiSu sledeie (nove) kriterije:

- Raspored finansijskih sredstava izvr5avat 6e se po metodi 50% ulaganje u

intiastruktr., ,rprnih zajednica na kojim se vrSi ekspoltoacija prirodnih

energenat d i 50* nabazi slobodnog ulaganja na podrucju cijele teritorije

opiile Zavrdovicr ukljudujuci i urbanu zonu(dosada5nji rnetod je na bazi

1 00% slobodnog ul aganj a).

- Sredstva prikuplj.nu po osnovu koncesija utro5ite ce se u kalendarsko-i

godini ubianog prinoOu a najdalje do 30.04. naredne kalendarske godine'

Razlog podnoSenja incijative jeste neravnomjerno ili skoro nikakvo ulaganje

sredstava, prikupljenih po osnovu prihoda od koncesija, u mjesne zajednice sa

;pff*t; argani:acii, Spf BiH Zavidoyici Onurtnncxa opraxuaaquja

trrtr,itrrij;lt: Adresa: dr-Plnkasa Banta bb

{zgracla .,Stare oPiine"}
72220 Zavidoviii
Bosna i Hercegovina

Tel: +387 {0} 32 879-048

Fax: +387 (01 32 879'040

E-mail:'.;, ': r - :'- 'i .:

Cr&fI EuX 3aax,qox rhr"r

-l!*"'t,: iii:.,.ila
facebook. ccm/sdPbih
fa cebook.comlsdPbihzavidcvrci
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kojih se crpi prirodno bogastvo i dija infiastruktura i ekologija trpi kompletan
proces eksplotacije od strane koncesionara.

Takoder, zbog prethodnih praksih i zloupotrebe u kori5tenju ovih sredstava u
predizborne svrhe potrebno je vrer-nenski ograniditi period kori5tenja sredstava od
koncesionih naknada kroz infiastruktume radove na nadin da isti rnoraju biti
utro5eni u tekucoj godini nastanka i naplate prihoda a najkasnije do 30. aprila
naredne kalendarske godine
Ovo je takoder potrebno iz zbog pravovremenog ulaganja u infiastrukturu kako
ista ne bi dekala predizborne termine a sredstva za sanacije i ulaganje u
infrastrukturu postoje i naplaiena su u tekuioj kalendarskoj godini.

Realizacija ove inicijative neiziskuju nikakva dodatna sredstva kroz BudZet
opiine Zavidovici.

Za realizaciju ove odluke zaduluju se op6inski nadelnik i nadleZne op6inske
sluZbe sa rokom od 30. dana od dana usvajanja inicijative.

S poStovanjem.

fipcinska organiraciia SDP Bil-l ZavidCIuiei ilrurxxcxa opra*Hsaquja CAfl 6NX 3aruuqosuhu

Adresa: dr.Pinkasa Eanta bb
,{agrada -5tare opiine")
72?20 Zavidovidi
Eosna i Hercegovina

Tel: +387 {0) 32 879'040
Fax: +387 (Ol 32 879-040
E-mail: :r":i.: ;rti.r i,/d i:ii:.,.i:_tli,.lll

-r-v--q'11.1-f ;1.i.1,,i

fac_qfoolccom/sdpbih
facebbok^com/sdpbihzavidovici

Ilaris HodZi6, dipl.oec

,(//
^<-



Wffiffiffi
ii*r:: ir* l,:l r:ri li*kr 

"t 
f s; kll i) ltl i I I iii 8*stro I l't*rce-qov ltre

cor^1u;angcuokpalcKa nnptfila ') rr 'it '.i r 
' 

{)li!';'.

sloh*da, jednaknst, solidarft nst

Datrrm : 23.0'7 .2021 .godine
BOSNA I HERCEGOVINA

FEDERACIJA BOSNE I HERCEGOVINE
OPCINA ZAVIDOVICI

OPCINSKO VIJECE ZAVIDOVICI
n/r. gtla. Erna-Merdi6 SmailhodZid, predsjedavajuda

Predmet: VI.IECNIaKO PITANJE. dostavlja se

Na osnovu dlanova B. i 87. Poslovnika o radu Opdinskog viieca Zavidovi6i. kao viiecnik Opcinskog

viieca Zaviclovici postavljam sljedece vije6nidko pitanie: U kojoj procedtrri.ie ida lije tr 2021. godini

plauirana sanaci-ia i rekonstrukcija starog lokalnog puta Rudade-Junuzovici u ttaselienotr nr.iestu [l^r-rdade

MZ Hajderovi6i?

0brazloZenie:

Mjestani naseljenog mjesta Rudade pokrenuli su projekat asfaltiranja dijela stare lokalne ceste Rttdace-

.lunuzovi6i. u duZini ocl cca 400 nretara koji, u posljednje vrijeme, irna pojadan saobra6a.i teretnih

rnotornilr vozila. Na ime ove akci.je odazvao se veliki broj mje5tana/Lrcesnika sa prikuplieninr iztrosollt

od I4.500.00 KM(sredstva mjeStana).

M.iestani ovog naseljerrog mjesta imali su obe6ane nadleZne sluZbe i nadelnika da ce se od strane opiine

Zavidovici izclvo-jiti zladajna sredstva kako bi se zajednidkittr snagatna u saradnii sa nt-ie5lartin-ra

pri stu pi lo as lalti ranj u makadarnskog puta Rudade-J un uzov i6 i.

Direktno pitan-je: Da li.fe ikada planirana sanacija lokalne ceste Rudace-.lttnuzovic ida linrje(tatriovog

kraja progu radLrnati na poctr5kLr op6ine Zavidovici u realizaciji pokrerrutog pro.iekta i u ko-ienl izttostt ?

Od rradleZnih zahtilevant jasne odgovore u pisanoj fbrrni.

Vile6nidko pitanje upucuje se nadleZnim op6inskim sluZbama.

S po5tovanjenr.

Op*inska Drganizaciia $Dp Bilt Zavidovidl finurruucxa &prar{H3aquja Cfifi ExX SanN,qonnhrl

l.:l(rpi.irijnti Adresa: dr.Pinkasa Banta bb

{zgrada,,Stare oPiine"}
7222A Tavidsvitii
Bosna i Hercegovrna

Tel: +387 {0) 32 879-040
Fax: +387 {0} 32 879-040
E-mail: srip,rJ rt: i*:itii:. :.til.l.;l,t

Itirl..'v.it-i: j:, i.l.l

facebook. comr'rdpbih
fa ceb ook.contl'sdPbihzaviCovic i

Haris HodZii, dipl.oec



BIH
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P RE D M ET : I n i c ii ativ a : Aktiv n o sti n a p obo li ia ni u u rede ni a

uZe iezgre grada



INICIJATIVA I AKTIVNOSTI NA POBOLJSANJU UREDENJA UZC LTZANE GRADA

Korist lnicijative

- Poveeava se higijena u gradu, ito direktno utide na zdravlie gradana..

- Zelenilo smanlile zagadenie, proizvodi kisik, ilto opet utiie na zdravlie gradana

- ViSe zelenih foirSini utiie pozitivno na psihiiko zdravlie gradana

- Funkcionalnost gradskih saobra6ainica, pie,aikih ploi.nika i mostova dtrektno uuce na

sigurnost gradani, ito opet ima veze sa zdravljem gradana

-Eitje o"ileUlunje' utiie na sigurnost, ilto takodier utiie na zdravlie gradana

Ciljevi inicijative su kratkoroini i dugoroini.
Ji eu orale prerentovati kratkoroiie cilieve a u tekstu su napisani i dugoroini Zbog

kratko1e vremena ne mogu ih obrazloZiti'

Kratkoroini cilievi:

a) Redovno, kvalitetno koienie i uredenie iavnih zelenih povriina

i't Brioa o zemlii i piiesku na zelenim povriinama

"'l 
kuiorin" i sadnia novih kvalitetnih sorii cviieca i zelenila

i1 Postavtlanle noie kvalitetne ograde na mostovima . -
e) postaviiaiie saksiia na mostu-u centru grada imostovima na u56u

f) tzmjena dotraialih iviiniaka u cenlru grada
q) Akciia - oiistimo grua @,ubiii'i'ixhiadnik' a ja bih dodao da tai dan uiestvuiu i

vijecnici OV)
h) Postavtianie dovotino dodafnih korpi za smele'..ali sa malo druoaiiiim dizainom Naime' u

BiH je 44% pusaia. mo*emi'riiur]i au t" i u Zdi,ima naimanieioliio Dobro je imati.kante

na koie se moze ugasiti eik. J;;;;;; ii1"'o ubaciti u ka.ntu zapatit ce se' pa ga radue

';z;t,i,; ;';;;:;;;-iii" iii ,iir,i ioLio,go moie dobro stuiiti da spiieii ptice da

raznose sme6e
i) Na prilazima gradu postaviti iasniie oznake n turistiila mlesta' Sad kad dolazimo iz

oravca Tuzle, nemam poJma"k'ixo'aoei do Kamenice i Taiana' mislim da neke mape

ii,ii"ihuii *1;'i"r"tlii{ili"iiiiti"iuiiiiit"i" u grad' !-a 
ioviek moie i st'ati autom pa

malo vidieti gdje ie ilta. taOte ti ti'nZrc Oiti Oarem dToieziine' ti' i na engleskom

;) i;;;;;;iiii rise o,,"xi"i"i g''d sada.tzsted,a kao da se podrazumiieva da svt znatu

gdje je [ta, dakle vike oznaxa'i p'uioiizi' gaieie dZamiia' gdje crkva' gdie dvorana' gdie lP

krivaja, gdie ie stadion ...

Kotiko vidim naivifte nezadovolistva ie radom JKP RADNIK pa treba od niih traiiti izvieStai

,iiti to ne raie vei i imaiu li kapacitet da rade'

Finansiranie ie uviiek svma ';;;;;';;;i"; 
ii's9u.* Ati 

,moie 
se razmistiti da se neke

aktivnosti proveau sa toxatni#p;;;;;;;;*" iti t"r1nim centrima. npr Binso finansira obnovu

ograde na mostu, a op",n, *,id\iiriiiri iix' tekta.mu na niemu' propiie nien izgted

da ne bude neki kiieral. p*p'fl" i'W" iiti/Il"' i.sl Takoder' u-prakovima se mogu staviti

obaviestaine tante - npr pai';'";;;;" iz pomoc f irme XY' sradani Zavidovi1a se

zahvaliuiu i sliine ideie. ;^,,^^ ^rnzirati i tnozoriti naielnika
Sto se trie diielova koie mora opiin.a.ura.di.ti . 

p1 ty tl?:.?-javno prozivati i u!o|o:t:t-n*

na oosliedice ako nema lavrle-[aittiete (kriminal' nesigurnostl ako neko slomi nogu na

',i{"ii"lo1il,iiJ iii,iiiTii'i"ii ,,ex'isi 
'ii9'1"1'to 

ieinema ptoi'i*" ro tiudi u Zavidovicima

j:;;";;;;;;'ii porrt e"' it'"ba i niimi reci da imaiu pravo na to'



Medutim, nie dovoljno svaliti sve na teda JKP RADN|K Lokalna zajednica' liudi' moraiu

imati znaiiiniiu ulogu, moraiu se brinuti o tome' pa ako vide razbacano sme6e oko korpe' ne

treoaju psiviti neoNx sto niie oiistio, nego tre,baiu pokupiti sme6e. Ako vide da ie sniieg

svalio neku granu, neka ie otresu' a ne daisuiu ito opcina niita ne radi' Vi mo1ete imati

stotinu ideiii sve realizirati, ali ako tjudi koii Zive tu nemaiu valian stav. premu 
'o!"'-:'^5:?-

nede uspieti. Liude treba ear"iiiti 'o1"cu ienu educirati'..pa u vezi s tim mogu se organizirati

posebne radionice kroz ilkole, nteka dieca uie o tome' ali 
.i.neka 

na iasu biologiie' ekologiie'

ocljetjenske zaiednice izadiu u neki pirk' neka posade cviie6e' neka grabe li56e ' To ie

"iaiuxo 
dio dLgoroinih cilieva o koiima vise sliiedi u nastavku'

DUGOROEM 1LJEVI

Dugoroini cilievi iniciiative trebati bi biti u vezi sa onim to se zove URBANA EKOLOGIJA a

to ie stanie grada, neke urnuiJ'ii"'ii",- u kqol se arhitektura saiima s prirodom i pravi

Tdraviia sredina za zivot. o ;;;';;;';;;iliiLzrrol stua'1a a nadin izvedbe ovisi dosta i o

;:;;;i;":;";;';i"u1"i "iiii'iiiiii n"oi 
'Jrcnin 

po'lina. u gradskim i'1"ry:od::y1:i
postojeie. smanjiti temperat"ir";;;:dr;;i';;ll"t1ul ipto,ooiuti ilto vecu kotiiinu gasova. imati

iistiji zrak.

,,Gradski parkovi, gradski vtTovi i druoredi' iako malena podrutia u usporedbi s

izgrailenim podrutiem ,ogu-ii)'i n"iixu ulogu. u odr2avaiu temperature ili hladeniu

grada kao toplinskog otod' iiniatna ulaginia u zelenilo prema pravilima urbane

ekologiie mogu lokatno itit'' 'it'*i "'dai'-Kada 
bi se postotak zetenila u gradu

poveeao za 10 %o reduxciia'tempii"'t"" nogn ni.iznosili do 2'5 "C' lstovremeno' kada

bi se postotak zetenita u grJu'itaniio '" io'/" lem.peratura u gradu bi mogla porasti

i za 7 "C (Ennos i ar., zootl' miie' iiZ"to reli da je grad odriiv aho postoji priroda u

njemu. stoga ulagania u giiat*o '"t"nito 
postaiu neminovna miera za odrZivost grada

te njihova pravitna aistioullil'iii" iiti tz"t"vni dio urbanos planirania."

IZVOR:

u nekim gradovima' poput Mitana' prave se zoyde s1,lylcem U nekim gradovima forsira

se sadnja zelenih povrsina na"Xi'v'ouima 'gridu 
u nekim se iak uzgaiaiu piele na

krovovima zgrada.. . N"xu p'uiii"iiiiZiieinu 'oze 
z.a,uzeti i ustivitiinvestitore obiekata

;;"t""';;;r;;;;;atnirati i /erenu-povriinu u sktopu obiekta iti sti1no

rc dtnoro,ne pranove tr"mo'iiutxrliiziriiji,i i ,'riin ukrjuiiti osim inzinjera gradevine'

,i ni,Ztiii- i rliii, i h o,t i x u t t u' 
"' 

sv a k a k o i p s i h o t o s a'

Psihotog ie vazan iz nekotiko ;;''i;;;;" i;;;; p'ariovi i zetene povrsine' osim za odmor

poiedinaca. stuze.iza i't"*k;i;';Z;";;;;'ii iii' 9'3!,!i!1;,:!"r1fl','rX:#:,1,'!l?li 0,,r"
"*lJisLruxc4i saarzaia u parku i namierno ga pravi takvtm da'

dok su u parku. ti da mogu 'Jil':''\"ii 
iid''iu''uii ""' 

a tii se tiudi znaiu' mania ie Sansa

Tr[:::,'#,' , prakovima treba izbiesavati co;kove '9!Y :t: ier u noenim satima takve

pow iine postanu i,,or g'uniii"ii pisietioce suaii dio paria bi nocu trebao biti

maksimalnoosviietlien'

Za ootetak treba oformiti tal tim sa struinim predstavnicima onoga ko bi radove izvodio a

pretpostavtiam JKP Radnik ;';'Z;;;;;;;i;;'iiip"in" xai invistitor' struini predstanici ov

T,flr;:f:13',::";7'"xxz',?"0"" mati u sebi inziniere: s.radevine. saobracaia horlikutture'

arhitekture, psihotoga i'""'';:';;;;;g";;;;"t'ini*u ildru\enia nastavnika tietesnog oogola'

ioji vee iniiu neke aktivnosti u gradu'



Timsebitreba,uskladusapostavkamatJrbaneekologije,postaviticiljeveiijibirezultat
i,oirii iili, i,i"atozi za odt)avanie iunapredenie postoiecih zelenih povr;ina' za njihovo

proiirivanje i poveCavanie niihovog broia u gradu.

Neki zadaci koji bi dopriniieli tim cilievima su:

1 . Na stranici opcine napraviti jednu anketu mediu gradanima kako ocieniuiu svoi grad

u tom smislu zelenila' iistoie' i kako vide svoi grad u buduCnosti lz te ankete se

moie saznati ima ti raztika u miitienju mediu poiedinim populacionim grupama, i u

tom smislu dobili bi se odgovori kako da se utiie na neke poiave, npr namlerno

zagadivanie, bacanle sm66a, uniStavanie zetenita isl' ali iodgovori ita iele
penzioneri a ita roditelii s malom diecom '

lJ dva istrafuivania, na linku koii sam ranije naveo potvrden ie pozitivan uiinak zelenih

povriina za peizionere- osii opleg veieg zadovotistva penzionera u blizini parka'

kod njih ie zabilieiena mania razinistresi te uiedno dulii Zivotni viiek'.Potvrde-n ie
socijrn; i psihito *i o"n"iit otizine parka, osie6ai pomtadvania' ugodan prostor za

dokoticu i razmi;tianie te potaknut osielai miesta (Nakamura i dr'' 2002) '

Druga anketa postavlia pitinie xoii si raitoz-i boravka u parkovima' Chiesura ie^ispitao

subjektivne razloge boravka, ," ,Lrc'it povriinama stanovnika Amsterdama' Pariza i

i.iitt.. N"inis" tiidi iziavilo ie kako naiieSle posie.1uiu zetene povrsine kako bi se

opustili. Kao drugi raztog nivedeno ie- sluianie i gtedanje prirode' biieg iz grada' a

z'atim odlazak u park zbog diece (Chiesura, 2004)'

lJ gradu Ankari provedena ie anketa koja skup.tia doimove gradana o tome 
-Sto 

oni

smatraiu da mora primarni biti uredeno i odrZavano u parku' U" p1?.t miestu bile su

klupice, zatim oznadene staze za trdanie iti bicikti*am.' ugodan krajotik .s 
p.o.s-adeni.m

cvijelem i dovolinim oroi.iiiiti tt imeee' a nekoticina ie iziavila kako bi im naiviEe

godila prisutnosf vode u vidu malenog iezera ili fontane (Hag' 2011)' Anketa ie takoder

dovela do jo| ieanog zaxtiuix,. iiuai-tu t'i"sni da sama gradnia zelene povriin.e niie

dovotjna. Potrebno ie niezino adikvatno oiuvanie' uredenie u razmacima-po nekoliko

godina, a poseban naglasak se sta vlia na dovotinoi koti\ini kanti za smeee'

IZVOR:

J.

4.

Treba napraviti katastarski popis zelenih povriina u g.rylu' skupiti ga u iednu radnu

brofuuru,opisati stanie zn"ei"ilii'ii"i[eiiiteten-i tenouvieriti ukakvom]estaniu

,ZiiUZ}iiraiJti 
"tLrt" 

*it"'i^ i gi|i ima ,ti 
neka sumica nrostor da bude vaniska

teretana npr... Neke su zetene povriine urediene manle-,tlt 
.v:ile' 

neke nisu nikako Tai

iii i tr"tZo auti priiedlog kako da se dodatio unapriiede sve te povrsine'

Taj bi tim uz ove dugoroen" iii"iiiiii nadgledati i reatizaciiu kratkorinih citieva

jer je to kontinuiran Posao.
Poseban ie probtem Javne rasviete, to mo1da treba odvoiiti od ovoga' ier bi trebalo

napraviti elaborat o obnovi , iiiii'i" Eu ima dosta proiekata i poticaia oko'toga 
''{;,#;;;;":;#""ii iiiil"t" i'vim tehnotosiiama sm.aniuie troskove za vise od

80%. Mislim da za to treba z;l;it'i ;piinu da"nbpravi' da nade poticai iz EU ida se

to realizira kroz nekoliko godina'

svietlo na2alost moie biti izagadenie. pa ta.ko bi se lai tim mogao baviti it.ime'

ii"itirtii i"iaii,- i"a puniiiog; sietuti nocu saobradaiu ati i stanovnicima

okotnih zgrada. To se sad naziva svietlosno zagadenle'



6. u uiem iiSrem gradskom podruiiu protaze riieke Njihove obale su neuredene i

neiskoristene. Ne znam koiiko se'smiie, ti ne znam ko upravlia tim poiasom Ali ia bih

tokom lietnih perioda i niskog nivoa ri.leki' barem .u 
diielu Bosn.e od mosta u gradu ka

u56u Krivaie, odistio opet, uiedio, poitavio lietne baste ' a s druge strane bih

napravio barem nekotiko kilometara stazu za trianie

Moram na kraju istaii a mi bismo trebati znati da nai grad a posebno niegov urba.ni dio ima

kvalitetno rijeten iplanski ureden raspored ulica koje nisu u,ske ikoie su medu.sobno v-eoma

doiro povirane.To ie neko o"/n,"1, 
'davno 

davno priie'Kada bismo pogledali izg.led-.u.Zeg

iiiti{i*a, iz ptiije perspekliyslsnimak dronom) izn.enadili bi se dobrim urbanistiikim

rleSenfim.Ovo istiiem iei sma,tram da imamo preduslove da uz malo viSe volie i rada svih

iZi-giui ,p*t"vimo,'ia mlesio Xole mu pripa'da a Sfa smo doiivieli:DoZivieli smo .da 
naii

"igiuiri'*"au 
idu u susiedne op6ine k'a\u da.su one daleko ispred nas po pitaniu 

.

iiitoce,ureano"ti,izgleda ida 
"u.nogo 

napredovali u udnosu na nas.Zamislite te opdine su

tek m ali g rad i6i ( Ol oio. Magl aj.Zepie).'ii" 
nipi"uno mogto ti pistiiti'kao' proiektni zadatak za ekipu struinih liudi 

1.!:^o::,:,1,:!,
pro]ekat uredenia-naieg grada iiiom realizacijom bismo na Rralu naseg manoara osruvttt

ne(to vrijedno iza sebe.


